

Title (en)  
Shower partition

Title (de)  
Duschabtrennung

Title (fr)  
Cloison de douche

Publication  
**EP 0749717 A1 19961227 (DE)**

Application  
**EP 96106949 A 19960503**

Priority  
DE 19522449 A 19950621

Abstract (en)  
[origin: DE19522449C1] The shower partition has a rotatable spray wall (10) with guide rollers at the bottom. Above the guide rollers (12) is a horizontally revolving tubular handle (15) of circular ring shape in plane view. The handle is fixed connected to the spray wall (10) and is guided in a guide element (17) fixed on the wall (16) as the spray wall rotates. A stop element (18) at each end of the handle protrudes sideways over, to restrict the maximum rotational area of the spray wall by stopping against the guide element (17) fixed on the wall. From the plane view, the handle extends from a 3/4 of circular ring to the exit position of the rotation of the spray wall, rotatable 135 degs. in both directions.

Abstract (de)  
Die vorliegende Erfindung betrifft eine Duschabtrennung mit einer teilkreiszylindrischen um ihre vertikale Mittelachse (11) rotierbaren Spritzwand (10), die im unteren Endbereich angeordnete Führungsrollen (12) am Umfang aufweist, die bei der Rotation der Spritzwand auf einem etwa horizontalen Abschnitt der Duschwanne (13) abrollen. Oberhalb der Führungsrollen (12) ist ein horizontal umlaufender rohrförmiger und in der Draufsicht kreisringförmiger Griff (15) vorgesehen, der in einem an der Wand (16) fest montierten Führungselement (17) bei der Rotation der Spritzwand (10) geführt und mit der Spritzwand fest verbunden ist. Die Führung der rotierbaren Spritzwand für eine Duschabtrennung mit zwei im Winkel aufeinanderstoßenden festen Wänden (16, 21) ist dadurch in konstruktiv einfacher Weise gelöst. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A47K 3/22**

IPC 8 full level  
**A47K 3/34** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**A47K 3/34** (2013.01)

Citation (search report)  
• [DA] DE 9001330 U1 19900412  
• [A] DE 8519141 U1 19860327  
• [A] DE 9101586 U1 19920604

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE ES FR GB LI LU NL

DOCDB simple family (publication)  
**DE 19522449 C1 19961010; EP 0749717 A1 19961227**

DOCDB simple family (application)  
**DE 19522449 A 19950621; EP 96106949 A 19960503**